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Referat af Semestergruppemøde for  Idræt 2. semester den 15. marts 2023 

 
Deltagere: Sabata Gervasio (semesterkoordinator), Emma Reberholt (studiesekretær), Jacob Iversen (kursus-
ansvarlig for Biomekanik og svømmeaktiviteter). Mødet blev afholdt online, og der var studerende repræsente-
ret fra følgende grupper: 2101, 2107, 2104, 2105, 2106, 2102.  

Afbud: Der var ingen repræsentanter fra gruppe 2103 

Øvrige deltagere: Emma tog referat af mødet.  

Ad 1. Eventuelle meddelelser fra koordinator/sekretær 

- Blanketterne vedr. Gigantium faciliteter, kort, vejledninger og booking af grupperum og lab mm., er ble-
vet opdateret - de ligger inde i semesterrummet på Moodle.  

- De studerende får som udgangspunkt ikke adgang til cardio- og styrkerummet i et helt semester, men 
kun i kortere perioder ad gangen, hvis de ønsker det. I blanketten ”Gigantium – faciliteter”, kan de se 
hvordan de booker rummet.  

- Der arbejdes på adgang til Lab, da der er tvivl om de studerende skal have et nyt sikkerhedskursus.  

- Der findes en app der hedder ”Building support app” – hvor de studerende kan melde fejl og mangler 
ind i appen. Der arbejdes lige nu på, at Gigantium bliver tilføjet i appen.  

- Der søges tutor og tutorkoordinatorer nu til studiestart. Send ansøgning, hvis det lyder spændende.   
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Ad 2. Semestret generelt  

- De studerende synes at semesteret kører fint, og semestergruppedannelsen også gik fint.  

- Generelt tilfredse.  

- Reeksamenerne i februar, kan gøre, at semesteret føles meget kompakt, da undervisningen går sent i 
gang. Flere undervisningsgang i februar, og færre i marts og april.  

- Dejligt med projektkatalog.  

- De studerende synes, at det var dejligt, at de kunne vælge en makker at være i projektgruppe med, 
men også dejligt, at det er nye grupper.  

Ad 3. Evaluering af kurser  

Coaching og boldspil  

- Har kun haft én undervisningsgang i Coaching og boldspil.  

- Fungerer fint – virker lidt til, at det er noget de har prøvet før.  

- Svært at evaluere kurset, når de kun har været til det én gang.   

 

Biomekanik og svømmeaktiviteter  

- Overordnet set går det fint – godt engagement fra underviserne. Nyder faget.  

- Den praktiske del – sidste gang, stod de med en projekter ude i svømmehallen, og det virkede lidt un-
derligt. Det var svært at se og følge med, da der var meget støj fra andre mennesker.   

o Underviseren forklarer, at det er en god måde at få teori ind i det praktiske. Og informere om, 
at der var vinterferie, og at det forhåbentlig vil blive bedre i fremtiden og mere stille.  

- Fedt at der er ekstra opgaver, til dem der arbejder hurtigt.   

- Fedt med to undervisere til teoridelen – der er en god pingpong mellem dem.  

 

Neurofysiologi og motorik i gymnastik og dans  

- Der er nogen få studerende der har beklaget sig lidt over det fysiske – ømme kroppe dagen efter.  

- Det er et spændende kursus, og de studerende er glad for workshops.  

- Nogle studerende synes, at det er rart at der blev undervist på engelsk, da mange termer også er på 
engelsk og passer bedre.  

- Én studerende synes ikke, at der er nok styr på teorien i dans – der er mange nye ord og termer, og de 
er svært at huske, når de kommer ned i hallen. Til dem der i forvejen ikke er gode til engelsk, kan det 
være endnu svært at forstå og forklare.  

o Semesterkoordinatoren minder de studerende om at bruge de genoptræningsværktøjer, under-
viserne forbereder.  

- Fedt med eksamensopgaver, så de kan får en fornemmelse at den praktiske del.  

- Teorien er meget spændende og undervisningen fungerer godt.  
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- Workshops kan virke useriøse. Mangler konstruktivt feedback / kritik.  

Ad 4. Projektstatus  

Alle grupper er godt med, der har været et par enkelte udfordringer, men de er blevet løst nu.  

Samarbejdet med vejlederne fungerer også godt.  

Gruppe 3103 var ikke til stede.  

Understøttende undervisning:  

- Har været udmærket.  

- Dejligt at få opfrisket forsøgsdesign.  

- Dejligt med nye ideer.  

Ad 5. Studiemiljø (f.eks. studiearbejdspladser, lokaler, seminarrum, fælles sociale aktiviteter på seme-
stret, kommunikation med underviser, vejleder og studiesekretær) 

- Fedt studiemiljø.  

- Der er ikke så mange fælles sociale arrangementer på semestret og med de andre semestre.  

- Hyggeligt med planter i fællesområdet, de er lidt støjdæmpende, men der er stadig meget larm.  

- God mulighed for at lave gruppearbejde i fællesområderne.  

- Vandautomaten er meget ulækker nede i afløbet til restvandet.  

- Flere planter.  

- De store lamper i fællesområdet, må gerne hænges højere op, så de kan se hinanden.  

- Der er ikke meget at komme efter i deres pauser – de savner noget de kan lave, evt. bordtennis- eller 
bordfodboldbord.  

- Hvor langt er processen med bolde til rådighed i hallerne?  

- Der er nogle meddelelser de studerende ikke får – fra Helene Nørgaard via Moodle omkring tutor.  

- Utilfreds med Gigantium. Svært at kunne fokusere på gruppearbejde, da der er utrolig meget støj. Der 
kommer mange børnehaveklasser forbi, og bare generelt mange der sidder i det samme område.  

- Savner grupperum.  

- Er misundelige på den nye SUND-bygning.  

- Er isoleret fra de andre uddannelser og studerende.  

- Kantinen i Gigantium er meget dyr – kan man evt. få en studenterrabat?  

- Annonceringer ude på Uni – det kan være svært at følge med i hvad der sker ude på uni, når de er i 
Gigantium. Savner en ”opslagstavle” ude i Gigantium med samme informationer.  

Opfølgning: 

- Der er blevet skrevet en rykker besked til den ansvarlige vedr. bolde i hallerne.  
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- Link til den fælles Moodle side, hvor der kommer meddelelser fra Helene: Kursus: HST Uddannelses-
administration (aau.dk) 

Ad 6. Eventuelt  

- Ønsker bordtennisbord i Gigantium.  

- Referencehåndternings workshop: det var rigtig godt. Nogen synes at det var lidt langtrukkent. 

- Èn studerende fortæller, at han ikke kan læse via Uddannelsesguiden, at man kan tage Matematik, fy-
sik og kemi som sidefag på idræt længere.  

Opfølgning: 

Der arbejdes på at udarbejde en studieordning for Idræt som centralfag, og sidefag i matematik, fysik og kemi. 
Hvis der skulle være studerende på 3. og 4. semester i henholdsvis E23 og F24, der ønsker et sidefag i enten 
Matematik, Fysik, Kemi eller Biologi, vil studienævnet vurdere, om det kan lade sig gøre for de studerende at 
indgå i en tilsvarende sidefagsordning. Tilmeldingsfristen er den 1. marts 2024.  
Læs mere om tofags-uddannelsen her: Idraet - Aalborg Universitet (aau.dk) 

 


